

SHANDONG FANGZHI JINGJI

山东纺织经济

SHANDONG TEXTILE ECONOMY

- 智能制造技术在纺织服装行业的应用
- 植物转印染的当代价值与着色研究
- 闽南地区服装外贸跟单员的岗位现状与发展前景分析
- 浅析现代都市女性羽绒服产品特点及设计创新
- 作业成本法在高职教育成本核算中的应用

山东纺织经济

SHANDONG FANGZHI JINGJI

1984 年创刊 月刊 公开发行 2022 年 第 39 卷第 9 期 (总第 307 期)

主管单位：山东省人民政府国有资产

监督管理委员会

主办单位：山东省化学纤维研究所

主 编：邢立华

编辑出版：《山东纺织经济》编辑部

地 址：山东省潍坊市奎文区

新华路 1415 号

电 话：0536-8886039

18553684681

邮 编：261041

电子邮箱：sdfzjj@163.com

订购发行：《山东纺织经济》编辑部

发行范围：公开发行

广告发布：3700005067

印 刷：山东世嘉印刷有限公司

出版日期：2022 年 9 月 20 日

国际标准连续出版物号：

ISSN 1673-0968

国内统一连续出版物号：

CN 37-1233/F

目 次

研究探讨

- 5 借鉴日韩经验提升山东服装产业半岛蓝色经济区核心
竞争力..... 姜秀溪, 贺小荷

- 9 基于消费者剩余理论的旅游产品定价分析
..... 吴 静, 陆菟喆

- 13 智能制造技术在纺织服装行业的应用 .. 王钰文, 郎晓丽

管理论坛

- 17 企业物流管理信息化问题及改进路径分析 郑金道

纺织专论

- 21 植物转印染的当代价值与着色研究 任泊瑞

- 25 苗族刺绣工艺的生态性及文化传承路径探析
——基于雷山县牛王寨安置点的调查研究
..... 班冬梅, 杨 群, 杨秀兰, 朱永春, 金奕雪

服装服饰

- 29 闽南地区服装外贸跟单员的岗位现状与发展前景分析
..... 陈杨敏, 范 盈
- 34 关于 M 服装公司金属扣装订品质改善问题研究
..... 魏伟娟, 郑高杰
- 38 浅析现代都市女性羽绒服产品特点及设计创新
..... 朱安妮, 刘 鹤

教学园地

- 42 高等教育现代化改革中实践教学的效率提升路径研究
——以江苏省属本专科院校为例 董洪超
- 46 作业成本法在高职教育成本核算中的应用
..... 章 台

- 中国学术期刊综合评价数据库来源期刊
- 《中国期刊网》全文收录期刊
- 《中国学术期刊(光盘版)》全文收录期刊
- 《万方数据——数字化期刊群》入网期刊
- 《中国核心期刊(遴选)数据库》收录期刊
- 中文科技期刊数据库原文收录期刊
- 中国报刊指南信息库收录期刊

注 意

全体著作权人请注意: 论文提交《山东纺织经济》期刊发表, 一经录用, 本论文数字化复制权、发行权、汇编权及信息网络传播权将独家授予《山东纺织经济》期刊编辑部, 并许可《山东纺织经济》编辑部转授权给《中国学术期刊(光盘版)》电子杂志社(中国知网)、万方数据期刊股份有限公司(万方数据-数字化期刊群)、重庆维普资讯有限公司(中文科技期刊数据库)、北京国研网信息有限公司(国研网)、北京世纪超星信息技术发展有限责任公司(超星期刊域出版平台)、武汉鼎森世纪科技有限公司(博看网)使用。如不同意《山东纺织经济》编辑部转授权给上述单位使用, 请提前提出正式声明(电子邮件、信函均可)。如有疑问, 请来电、来函咨询。

SHANDONG TEXTILE ECONOMY

No.9, Volume 39, 2022, (Total No. 307)

CONTENTS

Administrative Department:

Shandong Provincial State-owned
Assets Supervision and Administration
Commission

Sponsor Department:

Shandong Chemical Fiber Research
Institute

Editor-in-Chief: Xing Lihua

Edited and Published by: Editorial
Department of *Shandong Textile Economy*

Address: No. 1415, Xinhua Road,
Kuiwen District, Weifang, Shandong,
P.R.China

Tel: 0536-8886039 18553684681

Postcode: 261041

E-mail: sdfzjj@163.com

Publicly Distributed by: Editorial
Department of *Shandong Textile Economy*

Advertising Publication No.:

3700005067

Printer: Shandong Shijia Printing Co.,
Ltd.

Publication Date: September 20, 2022

ISSN 1673-0968

CN 37-1233/F

• Research & Discussion •

Enhancement of Core Competitiveness of Shandong Garment
Industry in Peninsula Blue Economic Zone by Learning from
Experience of Japan and South Korea

..... Jiang Xiuxi, He Xiaohe(5)

Analysis of Pricing of Tourism Products Based on Consumer
Surplus Theory Wu Jing, Lu Weizhe (9)

Application of Intelligent Manufacturing Technology in Textile
and Apparel Industry Wang Yuwen, Lang Xiaoli (13)

• Management Forum •

Analysis on Problems in Informatization and Improvement Path
of Enterprise Logistics Management Zheng Jindao (17)

• Textile Symposium •

Study on Contemporary Value and Coloring of Printing and
Dyeing with Plants Ren Borui (21)

CONTENTS (CONTINUE)

Study on Ecology and Cultural Inheritance Path of Miao Embroidery Craft-- Based on Investigation and Research of Settlement Sites of Niuwang Stockaded Village in Leishan County Ban Dongmei, Yang Qun, Yang Xiulan, Zhu Yongchun, Jin Yixue (25)

• Apparel Adornment •

Analysis on Post Status Quo and Development Prospect of Merchandiser of Garment Trade in Southern Fujian Chen Yangmin, Fan Ying (29)

Research on Quality Improvement of Metal Button Binding of M Clothing Company Wei Weijuan, Zheng Gaojie (34)

Analysis on Product Characteristics and Design Innovation of Modern Urban Female Down Jacket Zhu Anni, Liu He (38)

• Teaching Symposium •

Research on Improvement Paths of Practical Teaching Efficiency in Modernization Reform of Higher Education--Taking Jiangsu Provincial Universities and Colleges as an Example Dong Hongchao (42)

Application of Activity-based Costing in Cost Accounting of Higher Vocational Education Zhang Tai (46)

Notice

Please note to all copyright owners: the paper is submitted to the journal *Shandong Textile Economy* for publication. Once accepted, the digital reproduction right, distribution right, compilation right and information network dissemination right of this paper will be exclusively granted to the editorial department of the journal *Shandong Textile Economy*, and the editorial department of *Shandong Textile Economy* will be permitted to sub-authorize this paper to Chinese journal data platforms such as China National Knowledge Infrastructure (CNKI), Wanfang Data and Chongqing VIP Information Co., Ltd. If you do not agree on the sub-authorization of the editorial department of *Shandong Textile Economy* to the above-mentioned units, please make a formal statement in advance (email and letter are acceptable). If you have any question, please call, or write to us.